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                                                                        Z A P I S N I K 
 

12. sjednice Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH 
Parlamentarne skupštine BiH, 

održane 23. 1. 2008. godine, u vremenu od 10 do 14.30 sati 
 
 
Sjednici su bili su nazočni članovi Zajedničkog povjerenstva: Branko Zrno, Šefik Džaferović, 
Slobodan Šaraba, Jozo Križanović, Hazim Rančić, Adem Huskić, Vinko Zorić, Mirko Okolić, 
Drago Kalabić, Ivo Miro Jović i Dušanka Majkić.  
 
Odsutnost sa sjednice opravdao je Sulejman Tihić. 
 
Sjednici su bili nazočni gosti i predstavnici Tajništva Parlamentarne skupštine BiH: 
 

- Selmo Cikotić, ministar obrane BiH; 
- Marina Pendeš i Igor Crnadak, zamjenici ministra obrane BiH; 
- Sifet Podžić, načelnik Zajedničkog stožera Oružanih snaga BiH; 
- generalski zbor Oružanih snaga BiH u sastavu: Slavko Puljić, Miladin Milojčić, Anto Jeleč, 

Dragan Vuković, Jugoslav Brdar, Mirko Tepšić, Sakib Forić, Rizvo Plah, Stamenko 
Novaković i Mirsad Gutić; 

- Muhamed Smajić, Sead Muratović, Muamera Numić i Ivan Tanjić iz Ministarstva obrane 
BiH; 

- Mijo Krešić, zamjenik ministra sigurnosti BiH; 
- Vinko Dumančić, ravnatelj Granične policije BiH; 
- Momir Brajić iz Ministarstva vanjskih poslova BiH; 
- Dragan Lukač i Igor Kujača iz SIPA-e; 
- Lejla Hadžihasanović iz Stožera NATO-a u Sarajevu; 
- Christian Haupt, Maja Zozolly i Jasna Dragičević iz Misije OESS-a u BiH; 
- Amel Fako iz Veleposlanstva SAD-a; 
- Amna Berbić i Svetlana Pavelić iz UNDP-a; 
- Dragica Hinić, tajnica Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH,  Željko 

Grubešić, savjetnik u Zajedničkom povjerenstvu za obranu i sigurnost BiH i Jovica Katić, 
stručni suradnik. 

 
Sjednicom je predsjedao Branko Zrno, predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost 
BiH. 
 
Za razmatranje na sjednici predložen je sljedeći 
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                    DNEVNI RED 
 

1. Razgovor s vodstvom Ministarstva obrane BiH i generalskim zborom OSBiH o trenutačnom 
stanju u ovome Ministarstvu i OSBiH, s osvrtom na statusna i druga pitanja; 

2. a) Informacija o sastanku predstavnika Ministarstva obrane BiH i državnog koordinatora u 
Odsjeku za mir i sigurnost, održanog u Ministarstvu vanjskih poslova, 4. 1. 2008. godine; 
b) Informacija o sastanku Vijeća EU-a za opće poslove i vanjske odnose, održanog 10. 12. 
2007. u Bruxellesu (podnositelj: Ministarstvo vanjskih poslova BiH); 

3. Verificiranje zapisnika 10. i 11. sjednice Zajedničkog povjerenstva; 
4. Razmatranje Prijedloga zakona o policijskoj strukturi u BiH – prva faza u povjerenstvu 

(predlagatelj: zastupnici Drago Kalabić i Branko Dokić); 
5. Ponovno razmatranje Zaključaka Zajedničkog povjerenstva u vezi s Informacijom o 

neovlaštenoj proizvodnji i stavljanju u promet opojnih droga u Bosni i Hercegovini u 
razdoblju 2005. i 2006. godine, s tendencijama za prvih šest mjeseci 2007. godine; 

6. Razmatranje dostavljenih odgovora Ministarstva sigurnosti BiH na pitanja Zajedničkog 
povjerenstva, postavljena na 11. sjednici, u vezi s Informacijom o razbojništvu u Cargo 
centru Aerodroma Sarajevo i suspenziji u Graničnoj policiji BiH (podnositelj: Ministarstvo 
sigurnosti BiH); 

7. Aktivnosti Zajedničkog povjerenstva u vezi s IPAP-om u 2008. godini; 
8. Razmatranje pritužbe kapetana Avde Halkića; 
9. Razmatranje Izvješća o radu Zajedničkog povjerenstva u 2007. godini; 
10. Razmatranje Prijedloga radnog plana Zajedničkog povjerenstva za 2008. godinu; 
11. Tekuća pitanja: 

a) Poziv za nazočenje Konferenciji o temi: "Uloga parlamentarnih povjerenstava za 
vanjsku politiku i obranu u provođenju ciljeva i politike NATO-a", Skopje, 17. – 19. 
2. 2008; 

b) Poziv Centra G. Marshall za tečaj učenja engleskog i njemačkog jezika "Program 
jezika sigurnosnih studija", 14. 4. – 9. 5. 2008.; 

c) Izvješće o sjednici fondacije GCSP, održane 30. 11. 2007. u Ženevi; 
d) Izvješće o posjetu 5. pješačkoj brigadi OSBiH i Zapovjedništvu logistike OSBiH – 17. 

12. 2007. 
e) Izvješće o posjetu Terenskom uredu Granične policije SJEVEROZAPAD – 

Gradiška/Bosanska Gradiška; 
f) Informacija o posjetu strukturama Civilne zaštite Općine Trebinje; 
g) Informacija o Seminaru CSS-a o temi: "Europska sigurnosna i obrambena politika 

(ESDP) i Bosna i Hercegovina". 
 
Članovi Zajedničkog povjerenstva jednoglasno su usvojili predloženi dnevni red. 
 
 
Ad-1.  Razgovor s vodstvom Ministarstva obrane BiH i generalskim zborom OSBiH o 
           trenutačnom stanju u ovome Ministarstvu i OSBiH, s osvrtom na statusna i druga 
           pitanja 
 
Branko Zrno u pozdravnoj se riječi, u ime Zajedničkog povjerenstva, zahvalio predstavnicima 
Ministarstva obrane i generalskom zboru na dolasku. Istaknuo je cilj ovoga sastanka: u skladu sa  
Zakonom o obrani BiH, Zakonom o službi u Oružanim snagama BiH i poslovnicima obaju domova 
Parlamentarne skupštine BiH, zajedno analizirati stanje u području obrane. 
Cjelokupno obraćanje Branka Zrne predstavnicima Ministarstva obrane BiH u privitku je ovoga 
Zapisnika i čini njegov sastavni dio. 
Selmo Cikotić, ministar obrane BiH, izrazio je zadovoljstvo sudjelovanjem na navedenoj sjednici. 
U sažetom komentaru, koji se poglavito odnosi na uspjehe i propuste Ministarstva obrane, istaknuo 
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je kako ipak nisu pobrojani svi problemi s kojima se Ministarstvo susreće jer bi takav popis, koji je 
rezultat objektivnih i subjektivnih okolnosti, trebao biti znatno širi. Uspješno je završena popuna 
ključnim osobljem te riješeno pitanje viška osoblja. Također je riješen veliki broj zadataka, a od 
EUFOR-a je preuzeta većina funkcija koja se tiče OSBiH. Pozitivan duh u OSBiH rezultat je i niza 
drugih aktivnosti koje obavlja Ministarstvo obrane, a što je dovelo do uključenja BiH u IPAP 
(Individulani partnerski akcijski plan NATO-a). S druge strane, primjedbe glede neredovitog 
izvješćivanja Zajedničkog povjerenstva bit će otklonjene nakon ovoga sastanka. Bez rješavanja 
problema u vezi sa statusom vojne imovine (pokretne i nepokretne) ne mogu se riješiti mnoga 
pitanja, kakvo je pitanje viška naoružanja, pitanje čuvanja objekata i sl. K tomu, veliki broj 
pripadnika OSBiH, umjesto da se obučava i usavršava, mora biti angažiran na čuvanju tih objekata. 
Ministarstvo je Vijeću ministara BiH dostavilo nacrt dokumenta kojim je potrebno planski rješiti 
pitanje imovine, a Vijeće ministara donijelo je odluku kojom bi predsjedatelj VM-a i entitetski 
premijeri trebali potpisati sporazum o načelima rješavanja ovoga pitanja. U cijeli je proces uključen 
i NATO-ov tim iz BiH. Nacrt toga dokumenta, koji je podržao predstavnik Vlade Federacije BiH i 
NATO iz BiH, nije podržala Vlada Republike Srpske. U tom smislu, g. Cikotić je izrazio želju da 
Zajedničko povjerenstvo pomogne u nastavku ovoga procesa, jer bez tog dokumenta Ministarstvo 
neće moći riješiti niz drugih pitanja. 
Glede pitanja obuke, istaknuo je da se idućega dana održava prva godišnja konferencija o obuci 
OSBiH, a njezin cilj je sagledajti sve izazove koji čekaju OSBiH u obučavanju te utvrditi 
mogućnosti i načine ostvarivanja zacrtanih ciljeva na tom planu. U vezi s proračunom za potrebe 
obrane, naglasio je kako je ovaj sastanak dobra prilika za isticanje problema s kojima se 
Ministarstvo suočava u primjeni Zakona o javnim nabavama. Stoga je naglasio potrebnim mijenjati 
taj Zakon, izrazivši nadu da će im Zajedničko povjerenstvo u tome pomoći. U vezi s Nacrtom 
zakona o plaćama i naknadama u institucijama BiH, naveo je da je Ministarstvo obrane davalo 
primjedbe na pojedine odredbe ovoga Zakona Ministarstvu financija, ali veliki broj tih primjedaba 
nije uvažen. Tako je neprihvatljiv odnos najviših i najnižih koeficijenata, u omjeru  10 : 1, odnosno 
koeficienti za djelatne vojne osobe trebali bi se približiti koeficientima policijskih službenika, o 
čemu Zajedničko povjerenstvo treba voditi računa i imati uravnotežen pristup. 
Od Zajedničkog povjerenstva, kao dijela Parlamentarne skupštine BiH, očekuje da bude nositelj  
akta - deklaracije, kojim bi se pred idući samit NATO-a u Bukureštu nedvojbeno iskazala volja 
Bosne i Hercegovine za daljnjim napredovanjem u Programu Parnerstvo za mir i NATO-u. 
Ministarstvo obrane BiH već ima pripremljene elemente koje bi ta deklaracija trebala sadržavati. 
Nada se da će Ministarstvo obrane i dalje surađivati sa Zajedničkim povjerenstvom i na polju 
odgovarajućeg broja pripadnika OSBiH koji sudjeluju u operacijama potpore miru, cijeneći kako 
ove dvije institucije i dalje trebaju imati vrlo jasan odnos i argumentirano raspravljati o svim 
pitanjima prije donošenja odluka. 
Marina Pendeš, zamjenica ministra obrane BiH, istaknula je da je Ministarstvo protekle godine 
stvorilo sve uvjete za provedbu Zakona o obrani BiH i Zakona o službi u Oružanim snagama BiH. 
Problemi s kojima se susreću u tome su, prije svega, problemi s veličinom i sutrukturom unutar 
Oružanih snaga BiH. U tom smislu će Ministarstvo obrane već idućega mjeseca raspisati natječaj za 
prijam mladih vojnika u Oružane snage BiH, pri čemu će voditi računa o svim izazovima koji stoje 
pred Oružanim snagama BiH. Na taj bi se način donekle riješili problema "starije vojske". I ona je 
potencirala problem angažiranja ljudstva na osiguranju pokretne i nepokretne imovine. Rješavanjem 
toga problema mogli bi se istinski okrenuti obuci i izobrazbi pripadnika Oružanih snaga BiH. Kada 
je u pitanju Proračun institucija BiH za ovu godinu, Ministarstvo obrane utvrdilo je potrebna 
sredstva. Suglasila se s tvrdnjom da je prevelik iznos od 80% sredstava koji institucije obrane troše 
na osoblje te da pretvorba još traje. U tom smislu, izrazila je nadu da će postotak tih sredstava vrlo 
brzo biti smanjiten na iznos između 50% i 60%, prema standardu NATO-a. 
Sifet Podžić, načelnik Zajedničkog zapovjedništva Oružanih snaga BiH, naveo je da je Zajedničko 
povjerenstvo uočilo institucije koje bi trebale preuzeti aktivnosti na našem putu k NATO-u. 
Također, bio je zadovoljan činjenicom što su članovi Zajedničkog povjerenstva zadovoljni radom 
Oružanih snaga BiH. Tome je uveliko doprinijela odredba o depolitizaciji časnika i dočasnika, 
definirana u Zakonu o službi u Oružanim snagama BiH. S druge strane, naveo je potrebu za 
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mijenjanjem određenih odredaba ovoga Zakona, jer postaju smetnja reformskom putu a posljedice 
najviše osjete ljudi u odorama. U tom svjetlu predložio je osnivanje stručne skupine za izradu 
izmjena i dopuna Zakona, koju bi činili predstavnici Vijeća ministara BiH, Ministarstva obrane BiH 
i Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH. Za ključni problem u reformi i on je istaknuo 
rješavanje pitanja statusa vojne imovine. U pogledu obuke, naveo je kako će se nakon održavanja 
konferencije o obuci OSBiH jasno vidjeti koliko su obrambene snage u BiH uradile na ovom polju. 
Najbolja potvrda dosadašnjeg rada svakako je i  šest rotacija pripadnika Oružanih snaga BiH u 
mirovnim operacijama u Iraku. Obuka će svakako biti prioritet i u budućim aktivnostima OSBiH. U 
vezi s problemom osoblja, naveo je da OSBiH u svakoj postrojbi mora imati najmanje 10% 
pripadnika svakog konstitutivnog naroda u BiH. Veliki broj tih osoba plaća stanarinu i putuje u 
mjesto u kojem radi, što stvara veće troškove za putovanja i odvojeni život ovih pripadnika OSBiH. 
Na kraju je izrazio krajnje nezadovoljstvo najnižim koeficijentom za plaću u institucijama BiH koji 
je Nacrtom zakona o plaćama zaposlenih u institucijama BiH predviđen za vojnike. 
Šefik Džaferović istaknuo je da je Zajedničko povjerenstvo do sada davalo bitnu podršku procesu 
reforme obrane u BiH a davat će je i ubuduće.U tom smislu, obrambene institucije BiH imat će 
podršku uz uvjet da rade u skladu sa Zakonom o obrani BiH i Zakonom o službi u OSBiH. Suglasio 
se s tvrdnjom da vojnik u BiH ne može biti biti vrednovan najnižim koeficientom, kao što i 
generali, kao imenovane osobe, moraju imati adekvatan status. Zajedničko povjerenstvo treba 
aktivno raditi na rješavanju ovoga pitanja. Također se mora što prije rješavati pitanje popune 
OSBiH. Zajedničko povjerenstvo će se što prije uključiti i u rješavanje pitanja statusa vojne 
imovine, koje je dovelo do zastoja u reformi obrane, te je zamolio predstavnike Ministarstva obrane 
da daju potrebne smjernice. Na kraju je od Ministarstva obrane zatražio da Zajedničkom 
povjerenstvu redovito, jedanput mjesečno, dostavlja izvješća o svojim aktivnostima, kako bi mogli 
lakše sagledavati stanje u OSBiH. 
Dušanka Majkić bila je zadovoljstvo ovim susretom. Istaknula je da će najveći broj njezinih 
pitanja biti upućen ministru obrane BiH, budući da se Povjerenstvo u ovome mandatu najmanje  
susretalo s njim. Ministar obrane BiH u dosadašnjem je radu sudjelovao u velikom broju 
bilateralnih posjeta, oa je upitala zbog čega niti jedno izvješće o ovim posjetima nije dostavljeno 
Zajedničkom povjerenstvu za obranu i sigurnost BiH? 
Potom je pitala je li završen proces modernizacije OSBiH i što je u tom segmentu ključno? 
Glede tvrdnje da vojska jedne države može biti onakva kakvu si ta država može priuštiti, upitala je 
što mi zapravo želimo - veliku vojsku s velikim troškovima ili malu vojsku koja će biti dobro 
obučena na putu u NATO? Istaknula je da BiH trenutačno ima mnogo časnika  starije dobi, a jako 
malo vojnika. Zaključila je navođenjem instrukcija koje su članovi Zajedničkog povjerenstva dobili 
prilikom njihova posjeta Bruxellesu: Bosna i Hercegovina ne smije učiniti istu grešku koju je 
učinila Republika Slovenija, plaće vojnog osoblja ne smiju biti vezane uz plaće drugih državnih 
službenika, jer bismo u tom slučaju ostali bez vojne strukture. 
Jozo Križanović naveo je da je Zajedničko povjerenstvo uvijek davalo bezrezervnu podršku 
obrambenim snagama glede ulaska BiH u NATO. Zadatak je Povjerenstva, između ostaloga, da 
osigura sredstva za redovito funkcioniranje obrane, a time i za realizaciju općeg društvenog cilja. 
Ako je taj cilj približavanje NATO-u, onda je nerealno približavati se tako što 80% proračunskih 
sredstava trošimo za osoblje, naročito jer egzistiraju i druge sigurnosne službe u BiH. Dakle, jako je 
malo sredstava koje neracionalno trošimo. Izdvajanje države za obranu na istoj je ravni s visinom 
sredstava za otplatu vanjskog duga, te je podržao tolika izdvajanja ukoliko se BiH kreće k svome 
cilju u ovome području. 
Za ključno pitanje naveo je pitanje konačnog rješavanja statusa vojne imovine, u što bi se trebali 
uključiti i Predsjedništvo BiH i Vijeće ministara BiH, kao i entitetske vlade koje već godinu dana ne 
mogu naći kompromis. Na kraju je potencirao i pitanje osposobljavanja vojske u području vojno-
civilne suradnje, koja je sve bitnija za našu zemlju. 
Slobodan Šaraba ocijenio je navod generala Podžića o zastoju u reformi obrane kao ozbiljan 
problem. Upitao je što je potrebno hitno učiniti da bi se taj proces nastavio. U odnosu na status 
EUFOR-ove opreme i baza koje je OSBiH dobio, zanimalo ga je da li je obavljen popis i koje ih 
strukture OS osiguravaju? 
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Drago Kalabić nije bio suglasan s određenim mišljenjima koje je naveo general Podžić, pa u tom 
smislu ne treba zaboraviti da je reformu obrane vodila Parlamentarna skupština BiH, a ne OSBiH i  
to uz niz kompromisa koji su proizilazili iz različitih rješenja. Kompromisi u Bosni i Hercegovini su 
vrlo teški i izazivaju velike probleme, ali ta vrsta ravnoteže u BiH mora postojati, kao što mora 
postojati i nacionalna ravnoteža, iako on izaziva tehničke probleme. U BiH imamo pojedince i 
snage koji imaju različito mišljenje o vojsci i nećemo ih moći zaustaviti da iznose to svoje 
mišljenje. Mi ih ne možemo zanemariti i moramo tražiti zakonska rješenja sukladna tomu. Sve 
promjene trebaju se odvijati preko izabranih civilnih struktura vlasti, u ovom slučaju preko 
Ministartsva obrane. Vrlo je teško uspoređivati status vojnika i policajca. No, stoga ima mjesta 
usporedbi da je u ratu znatno potrebniji vojnik, a u miru policajac. Vojska svakako ima pravo i 
potrebu da izrazi svoje probleme, ali naglašava kako će o vojsci biti još dosta teških razgovora. 
Vinko Zorić mišljenja je da uopće ne bi trebalo raspravljati o Nacrtu zakona o plaćama dok ga ne 
utvrdi Vijeće ministara BiH i dostavi u parlamentarnu proceduru. Radi javnosti, nije dobro govoriti 
kakav je odnos plaća, jer ćemo ostati bez zakona ukoliko se nastavi mnogo pričati o tome. Ocijenio 
je potrebnim za Bosnu i Hercegovinu ovakav zakon, ali ćemo o njemu moći razgovarati tek kada 
dođe u parlamentarnu proceduru. 
Hazim Rančić je također postavio nekoliko pitanja. Zanimalo ga je da li Ministarstvo obrane i 
OSBiH rade pravila, regulative, politike i planove sukladno sadašnjoj strukturi OSBiH. U tom 
smislu upitao je i postoje li procedure temeljem kojih se obilježavaju dani pukovnija? Konstatirao je 
da su časnici i vojnici neadekvatno odjeveni po niskim temperaturama, te upitao za razlog 
neopremljenosti.  Suglasio se s konstatacijom da bi načelnik ZŠOSBiH, primjerice, trebao imati 
visoku plaću, ali je zamolio za principijelnost pri određivanju koeficienata i adekvatnu razmjernost 
koeficijenata za časnike. Time se ne traži da general ima manju plaću već da časnici koji 
hijerarhijom dolaze ispod njega imaju veću plaću. Uputio je kritiku predstavnicima Ministarstva 
obrane što se nikada do sada nisu borili i za dobivanje sličnog statusa policajaca, ističući potrebnim 
zajedno se boriti za oba segmenta, a ne samo za jedan. Potom je postavio još neka pitanja. 
Zanimalo ga je zašto neke osobe dobivaju određene naknade a neke ne, zatim jesu li obavljene 
provjere i interna kontrola nabava za potrebe OSBiH,  tko opskrbljuje OSBiH, obavljaju li se 
nabave obavljaju sukladno zakonima, postoji li pregled dobavljača koji godišnje opskrbljuju OSBiH 
opremom i sredstvima u iznosu većem od 50.000 KM? Zatražio je odgovor i na pitanje jesu li u 
potpunosti prestale djelovate strukture Vojske FBiH i Vojske RS-a.  
Mirko Okolić naveo je kako je u ovoj raspravi bilo malo istinskog razmatranja problema koje bi 
rezultiralo donošenjem zaključaka, te u tom smislu predložio Povjerenstvu da pokuša donijeti 
prijedloge zaključaka koje će uputiti domovima Parlamentarne skupštine BiH i Vijeću ministara 
BiH. 
Adem Huskić podržao je prijedlog Šefika Džaferovića, da Ministarstvo obrane BiH jedanput 
mjesečno Zajedničkom povjerenstvu dostavlja izvješća o radu. Prema tvrdnjama g. Brucea 
McLanea, Bosna i Hercegovina ima velike šanse da do 2009. dobije poziv za prisup NATO-u,  
istaknuvši ukoliko za tim doista postoji šansa, tu informaciju treba proslijediti javnosti. Na kraju je 
naveo kako je u proteklome razdoblju bilo velikih problema u entitetskim vojskama koji su i danas 
osjetni u obrambenim institucijam BiH, zamolivši Ministarstvo obrane da aktivnije radi na 
otklanjanju tih problema. Zanimalo ga je i pitanje proračunskih sredstava za popravak helikoptera, 
koja su, prema nekim informacijama, ostala neutrošena, a helikopteri nisu popravljeni. 
General Sakib Forić, zamjenik zapovjednika za operativne resurse, istaknuo je da je iza njih jedno 
vrlo teško razdoblje tijekom kojeg nije bilo nimalo lako nositi teret generalske pozicije. On smatra 
da su generali često bivali etiketirani. U tom smislu je od predstavnika Zajedničkog povjerenstva za 
obranu i sigurnost zatražio zaštitu integriteta ovih ljudi. Glede rasprave o plaćama u obrambenim 
institucijama, rekao je da su generali imenovane osobe te sugerirao da se kao takvi stave na listu 
imenovanih osoba, jer su i pitanja drugih kategorija ovih osoba adekvatno riješena. 
Sifet Podžić potom je odgovorio na dio pitanja koja se izravno tiču operativnog dijela vojske. 
Odgovarajući na pitanje Slobodana Šarabe, naveo je da je komisija OSBiH i Ministarstva obrane 
preuzela sve objekte koji su bili pod zapovjedništvom EUFOR-a. Dio tih objekata predat je na 
korištenje entitetskim vladama, dok je druge zadržalo Ministarstvo obrane BiH. Nadalje, 
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odgovarajući na raspravu Drage Kalabića, istaknuo je kako je došlo do nesporazuma, jer ni u 
jednom trenutku nije želio ulaziti u nacionalnu ravnotežu, ali je nelogično što Predsjedništvo BiH 
donosi odluku o jednom vojniku. Na pitanja Hazima Rančića odgovorio je da je ZŠOSBiH u ove 
dvije godine sačinio 194 naputka, da pitanje pukovnija još nije riješeno, prvenstveno zbog njegove 
osjetljivosti. U vezi s odorama, istaknuo je da sada svaki vojnik ima odore jednako kao i generali. 
Trenutačno svatko ima po dvije odore, a u tijeku je tender za nabavu svečanih odora. Suglasio se s 
tvrdnjom da se trebaju približiti plaće brigadira i generala. Na kraju, odgovarajući na pitanje 
potpunog ukidanja ostataka nekadašnjih entitetskih vojski, rakao je kako djeluju timovi za  
rasformiranje, pod zapovjedništvom generala Vukovića, koji će riješiti ovo pitanje. U vezi s 
pitanjem koje se odnosilo na plaćanje popravaka helikoptera, istakao je problem plaćanja PDV-a. 
Selmo Cikotić najprije se osvrnuo na raspravu Šefika Džaferovića, navodeći da će Ministarstvo već 
od idućega mjeseca početi popunjavati upražnjena radna mjesta. Također je prihvatio sugestiju u 
vezi s jednomjesečnim izvješćivanjem Zajedničkog povjerenstva o aktivnostima Ministarstva. 
Odgovarajući na pitanja Dušanke Majkić, naveo je da izvješća o svim putovanjima dostavlja 
predsjedatelju Vijeća ministara, te će od idućega mjeseca ta izvješća biti upućivana i Zajedničkom 
povjerenstvu. Na pitanje o strukturi OSBiH odgovorio je kako postoje upražnjena radna mjesta te će 
se nastojati okončati raspisivanje natječaja, pri čemu će se voditi računa o svim aspektima, 
prvenstveno obrazovnim, kvalifikacijskim i nacionalnim. Doista postoji težnja da BiH ima strukturu 
OSBiH kakvu si može priuštiti. Ministarstvo će nastojati izobrazbom prilagodi osoblje svojim 
potrebama, no ne stvarati skupe strukture. Suglasio se i s činjenicom da plaće pripadnika OS trebaju 
biti usklađene. Osvrćući se na raspravu Joze Križanovića o neracionalnoj potrošnji, potvrdio je 
njezinu točnost, ali su na to prisiljeni iz objektivnih razloga. Rješavanjem pitanja statusa velikoga 
dijela neperspektivne imovine, osolobodit će se obveze njezina čuvanja veliki dio vojnika, a time će 
se u velikoj mjeri riješiti i pitanje njihova slanja na obuku. Potom se osvrnuo na pitanje 
neperspektivnog streljiva i konstatirao da se ovo pitanje može brže rješavati, a stoga su njegovo 
rješavanje ponudili UNDP-u. Govoreći o sprečavanju prirodnih nepogoda, rekao je da je rad na 
ovom pitanju sastavni dio njihova djelovanja te je neužna modernizacija helikoptera, jer su 
pripadnici OS-a vrlo uspješno gasili požare u BiH tijekom prošloga ljeta. Odgovarajući na 
zabrinutost Slobodana Šarabe o zastoju reformi u BiH, istaknuo je kako se nalazimo blizu rješenja i 
moramo ga brzo postići, jer će u suprotnom propasti sve što je do sada učinjeno. Imovina je 
svakako pitanje koje rješava mnogo problema povezanih s tim. Odgovarajući na raspravu Drage 
Kalabića, istaknuo je da je Saifet Podžić već dao jedan dio odgovora, a za sva je pitanjima moguće 
postići politički konsenzus u BiH. Zaključujući raspravu, Selmo Cikotić naveo je da u Ministarstvu 
obrane postoji pregled svih sklopljenih ugovora, te će dio tih ugovora, ukoliko je potrebno, dostaviti 
Zajedničkom povjerenstvu. 
Branko Zrno zahvalio se ministru obrane BiH i njegovim zamjenicima te načelniku ZŠOSBiH i 
cijelom generalskom zboru na nazočenju i odgovorima koje su dali članovima Zajedničkog 
povjerenstva u raspravi, izrazivši nadu da ćemo uskoro ponovno imati priliku ovako otvoreno 
razgovarati. Nakon toga je dao 10-minutnu stanku kako bi mogli ispratiti goste.  
 
 
Ad. 2. a) Informacija o sastanku predstavnika Ministarstva obrane BiH i državnog 
               koordinatora u Odsjeku za mir i sigurnost, održanog 4. 1. 2008. u Ministarstvu  
               vanjskih poslova 
            b)Informacija o sastanku Vijeća EU za opće poslove i vanjske odnose, održanog 10. 
               12. 2007. u Bruxellesu (podnositelj: Ministarstvo vanjskih poslova BiH) 
 
Branko Zrno predložio je obje informacije razmatrati zajedno, što je jednoglasno prihvaćeno. 
Momir Brajić, iz Ministarstva vanjskih poslova BiH, istaknuo je da Ministarstvo vanjskih poslova 
prihvaća svoj dio odgovornosti, koji proizilazi iz ovih informacija, te će u idućem razdoblju 
djelovati u skladu s tim. Ministarstvo svake godine sačinjava izvješća o sudjelovanju pripadnika 
OSBiH, policijskih i državnih službenika Bosne i Hercegovine u operacijama potpore miru koji su 
uvijek bili pozitivno ocjenjivani. Ministarstvo predlaže unapređenje rada naših misija u inozemstvu, 
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tako da jedna misija drugoj prenosi iskustva s terena i na taj način podiže kvalitetu našeg 
predstavljanja u inozemstvu. Iza ovakvih stajališta stoji i Ministarstvo obrane BiH. 
Mirko Okolić zatražio je da ove informacija ubuduće budu dopunjene prijedlozima zaključaka i 
učinaka ovih sastanaka.  
Dušanku Majkić zanimalo je pitanje je li točno do sada nitko nije prenosio iskustva na pripadnike 
sljedeće rotacije u mirovnim misijama BiH. 
Marina Pendeš navela je kako u prve dvije rotacije nije bilo prenošenja iskustva, ali je za sve 
sljedeće dolazilo do preklapanja termina odlaska. Mirovna misija BiH nije u potpunosti pod UN-
om, a bitan je naš doprinos u opremanju i obučavanju ljudi pod okriljem UN-a u razdoblju 2010.-
2011. 
Branko Zrno predložio je obje informacije primiti k znanju, što je jednoglasno prihvaćeno. 
 
 
Ad-3. Verificiranje zapisnika 10. i 11. sjednice Zajedničkog povjerenstva 
 
Branko Zrno istaknuo je da je obaviješten o tome kako na prošloj sjednici nije prihvaćen Zapisnik 
10. sjednice, bez njegove nazočnosti. Pojasnio je da je sugerirao dopunu Zapisnika 10. sjednice na 
temelju rasprave zastupnika Slavka Jovičić. Ipak, kako se većina članova Zajedničkog povjerenstva 
nije složila s ovom sugestijom, predložio je usvajanje Zapisnika 10. sjednice uz izmjenu predloženu 
na prethodnoj sjednici, što su članovi Zajedničkog povjerenstva podržali. 
Potom je ovako izmijenjeni Zapisnik 10. sjednice jednoglasno usvojen. 
Također, Zajedničko povjerenstvo jednoglasno je usvojilo i Zapisnik 11. sjednice. 
 
 
Ad-4. Razmatranje Prijedloga zakona o policijskoj strukturi u BiH – prva faza  
           u povjerenstvu (predlagatelj: zastupnici Drago Kalabić i Branko Dokić) 
 
Branko Zrno upoznao je članove Povjerenstva o tome da je Zastupnički dom vratio prijedlog 
ovoga Zakona Zajedničkom povjerenstvu te podsjetio da načela Prijedloga zakona nisu dobila 
potrebnu većinu prilikom njegova prošlog razmatranja u Povjerenstvu. 
Jozo Križanović napomenuo je kako Povjerenstvo već jednom nije podržalo načela Prijedloga 
zakona. Također je naveo da je Zastupnički dom odlučio Zakon vratiti Povjerenstvu, ali bez ikakvih 
smjernica o tome kako bi ono trebalo daljnje djelovati. Iako su u Zakonu zastupljena dobra rješenja, 
u međuvremenu su čelnici političkih stranaka postigli dogovor da se do 15. 2. 2008. sačini Nacrt 
zakona i dostavi Vijeću ministara. Na kraju je zaključio kako bi Povjerenstvo trebalo odgoditi 
razmatranje o ovome pitanju dok se o njemu ne očituje Vijeće ministara.  
Šefik Džaferović ocijenio je reformu policije u BiH ključnim političkim pitanjem, naglasivši kako 
Povjerenstvo u ovome trenutku ne treba kalkulirati jer ovaj Zakon može poslužiti kao osnova za 
reformu policije, ali nije sukladan trima načelima koje nameće EU. Stoga je sugerirao da 
Povjerenstvo danas glasuje o ovome Prijedlogu zakona. 
Drago Kalabić je u ime predlagatelja Zakona ponovio kako neće mijenjati mišljenje o predloženom 
Zakonu. On smatra kako se ni prijedlog koji će uskoro doći od čelnika političkih stranaka neće 
mnogo razlikovati od ovoga prijedloga. Parlamentarna skupština BiH do sada je više vremena 
izgubila na neformalne razgovore nego na formalne, konkretne dogovore. Ipak se suglasio s 
prijedlogom Joze Križanovića za odgodom očitovanja u Povjerenstvu o ovome Zakonu, iako nije 
siguran koliko je doista ozbiljna namjera čelnika političkih stranaka i Vijeća ministara da riješe ovo 
pitanje u danome roku. Naveo je da su europska načela bolje zastupljena u ovome Prijedlogu 
zakona nego što će biti u zakonu koji će uslijediti kao dogovor čelnika političkih stranaka. 
Branko Zrno istaknuo je da Povjerenstvo sada ima dva prijedloga o načinu rada po predloženom 
Zakonu. Prvi prijedlog ide u pravcu odgode očitovanja o Prijedlogu zakona, dok Zajedničko 
povjerenstvo ne ocijeni potrebnim vratiti ga u parlamentanu proceduru, uz traženje odobrenja za 
odgodu očitovanja od kolegija obaju domova. Prema drugom prijedlogu, članovi Povjerenstva 
glasovali bi o načelima Prijedloga zakona na ovoj sjednici.  
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Članovi Povjerenstva očitovali su se o prvom prijedlogu sa sedam glasova "za", tri "protiv" i 
jednim "suzdržanim“ glasom, uz dovoljnu većinu glasova članova svakoga doma, ali bez potrebnih 
glasova "za" članova Povjerenstva iz bošnjačkog naroda, te time ovaj prijedlog nije prihvaćen. 
Potom je Branko Zrno na glasovanje dao načela Prijedloga zakona.  
S dva glasa "za", šest "protiv" i tri "suzdržana", Povjerenstvo nije podržalo načela Prijedloga 
zakona o policijskoj strukturi u BiH. 
Za razloge odbijanja Povjerenstvo je navelo da Prijedlog zakona nije sukladan trima načelima 
Europske unije koje treba provesti u skladu s reformom policije u Bosni i Hercegovini. 
 
Ad-5. Ponovno razmatranje Zaključaka Zajedničkog povjerenstva u vezi s Informacijom o 
           neovlaštenoj proizvodnji i stavljanju u promet opojnih droga u Bosni i Hercegovini u 
           razdoblju 2005. i 2006. godine, s tendencijama za prvih šest mjeseci 2007. godine 
 
Branko Zrno nazočne je izvijestio da je Zastupnički dom zatražio hitno održavanje sjednice 
Zajedničkog povjerenstva radi eventualnih modifikacija prvotno predloženih zaključaka, koje je 
Povjerenstvo predložilo uz ovu Informaciju. Stoga je izrazio svoje osobno nezadovoljstvo, ističući 
kako nije bilo potrebno vraćati zaključke Povjerenstvu. Povjerenstvo je Zastupničkom domu dalo 
Prijedlog zaključaka, a njih je mogao dopuniti i Kolegij Doma. Naposlijetku je Kolegij Zajedničkog 
povjerenstva, prema sugestiji Zastupničkog doma, ipak sačinio dopune tih zaključaka. Zamolio je 
članove Povjerenstva za komentare i predložio njihovo usvajanje u ovome obliku.  
Dušanka Majkić navela je da je u prošlom sazivu Zastupničkog doma, kada je donošen Zakon o 
sprečavanju i suzbijanju zloporabe opojnih droga, Domu dala na usvajanje prijedlog zaključaka, 
koje je potom predložila i Povjerenstvu. U Mišljenju Zajedničkog povjerenstva ima nekoliko točaka 
koje nisu dobro koncipirane. Tako, primjerice, Parlamentarna skupština treba biti ta koja usvaja 
Strategiju na prijedlog Vijeća ministara BiH. Nadalje, Ministarstvo sigurnosti BiH treba sačiniti 
Akcijski plan na temelju usvojene Strategije. Potom je navela prijedloge osam zaključaka kojima bi 
mogli ispuniti sugestije Zastupničkog doma.  
Šefik Džaferović podržao je zaključke Dušanke Majkić jer sadrže pitanja koja su poboljšanje 
postojećeg teksta. Međutim, Zajedničko je povjerenstvo već jednom raspravljalo i dalo svoje 
mišljenje o Informaciji, a njegov današnji zadatak je da  sumira raspravu i prijedloge sa sjednice 
Zastupničkog doma te potom modificira već postojeće zaključke. 
Mirko Okolić istaknuo je složenost ovoga  problema uz bojazan da Povjerenstvo predlaže ove 
zaključke, ali od njih nema konkretnih učinaka. U zaključcima mora biti navedena odgovorna osoba 
koja će podnositi izvješća o radu i odgovarati za rezultate u ovome području. Stoga je od nadležnih 
institucija  zatražio dosljedno sprovođenje kaznene politike po pitanju suzbijanja zloporabe opojnih 
droga. Podržao je prijedlog za što bržim usvajanjem Strategije za borbu protiv zloporabe opojnih 
droga, na temelju koje će se utvrditi daljnji koraci u djelovanju institucija glede ovoga pitanja. 
Adem Huskić podržao je prijedlog dopunjenih zaključaka Kolegija Povjerenstva, navodeći da stoji 
sve o čemu je do sada raspravljano na sjednicama Zajedničkog povjerenstva i u zaključcima koje je 
predložilo Ministarstvo sigurnosti BiH. 
Mijo Krešić, zamjenik ministra sigurnosti BiH, podsjetio je članove Zajedničkog povjerenstva da je 
ova Informacija sačinjena u lipnju 2007. godine. Od tada je u Ministarstvu sigurnosti uspostavljen 
Odsjek za suzbijanje zloporabe opojnih droga, čime je već realiziran dio zaključaka koje je 
predložilo Ministarstvo u Informaciji. Također je određen i rok za izradu Strategije u borbi protiv 
zloporabe opojnih droga te osnovano povjerenstvo koje će se baviti ovim pitanjem. Zajedničkom 
povjerenstvu uskoro će biti dostavljena cjelokupna informacija za 2007. Na kraju je konstatarao da 
je do sada realiziran ili je u tijeku realiziranje velikoga broja zaključaka koji je predložilo 
Ministarstvo, kao i onih koje je predložilo Zajedničko povjerenstvo. 
Ivo Miro Jović naveo je da je Zajedničko povjerenstvo predložilo zaključke na temelju rasprave 
vođene o ovom pitanju i dalje ih proslijedilo Zastupničkom domu. Suglasio se s konstatacijom 
Branka Zrne da je Dom mogao samo dopuniti zaključke Povjerenstva, te tako sačiniti konačne 
zaključke Parlamentarne skupštine BiH. Stoga je predložio da Kolegij Zajedničkog povjerenstva 
uputi zamjerku Zastupničkom domu zbog vraćanja zaključaka. 
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Branko Zrno predložio je da se Zajedničko povjerenstvo prvo odredi o dopunjenom prijedlogu 
zaključaka koje je predložio njegov Kolegij. Također je sugerirao članovima Povjerenstva koji su 
predlagali pojedine zaključke tijekom današnje rasprave, da ih predlože na sjednicama domova 
kada budu razmatrali ovu točku. 
 
Zajedničko povjerenstvo potom je, sa šest glasova "za", dva glasa "protiv" i bez "suzdržanih" 
glasova, prihvatilo i u parlamentarnu proceduru uputilo sljedeće zaključke: 
 
„1. Otraži se od Vijeća ministara BiH da u što kraćem roku, a najkasnije u roku od šest mjeseci, 
izradi Strategiju i Akcijski plan za borbu protiv zloporabe opojnih droga. Jedan dio navedene 
Strategije treba činiti područje vezano uz prevenciju i izobrazbu mladih, uz promicanje zdravog 
života, s posebnim naglaskom na mlade u osnovnim i srednjim školama. 
2. Sugerira se nadležnim institucijama da pooštre kaznenu politiku u vezi s kaznenim djelima 
proizvodnje i stavljanja u promet opojnih droga, te se u tom smislu od Vijeća ministara BiH traži da 
predloži eventualne izmjene postojeće zakonske regulative. 
3. Potrebno je da sve nadležne vlasti u BiH u području suzbijanja zloporabe droga, počevši od 
Vijeća ministara BiH, Ministarstva sigurnosti BiH, entitetskih i kantonalnih ministarstava 
unutarnjih poslova i obrazovanja, te NVO-i i mediji u BiH, poduzmu sve potrebne aktivnosti na 
pravodobnoj izobrazbi najširih slojeva stanovništva o zloporabi opojnih droga i posljedicama. 
4. Sugerira se Vijeću ministara BiH, kao i nadležnim institucijama vlasti na svim razinama u BiH,  
da s ciljem realizacije mjera iz Informacije o neovlaštenoj proizvodnji i stavljanju u promet opojnih 
droga u Bosni i Hercegovini u razdoblju 2005. i 2006. godine, s tendencijama i za prvih šest mjeseci 
2007. godine, te mjera koje budu utvrđene Srategijom i Akcijskim planom, osiguraju potrebna 
financijska sredstva." 
 
Ad-6. Razmatranje dostavljenih odgovora Ministarstva sigurnosti BiH na pitanja  
          Zajedničkog povjerenstva, postavljena na 11. sjednici, u vezi s Informacijom o  
          razbojništvu u Cargo centru Aerodroma Sarajevo i suspenziji u Graničnoj policiji BiH 
          (podnositelj: Ministarstvo sigurnosti BiH) 
 
Dragan Lukač, zamjenik ravnatelja Agencije za istrage i zaštitu BiH, podnio je Zajedničkom 
povjerenstvu kraće uvodno izlaganje o razbojništvu u CARGO centru Aerodroma Sarajevo od 7. 
12. 2007. Nakon upoznavanja o službenoj zabilješci SIPA-e, koju je članovima Zajedničkog 
povjerenstva pročitao Igor Kujača, inspektor u Državnoj agenciji za istrage i zaštitu BiH, g. Lukač 
je naveo da je SIPA do danas po ovom slučaju lišila slobode dvije osobe. Državno tužiteljstvo je 
procesuiralo te osobe i dokazana je njihova povezanost s ovim razbojništvom. Jedna osoba je i 
neposredni počinitelj ovog kaznenog djela. Trenutačno je istraga po ovom kaznenom djelu u 
poodmakloj fazi. Uvjeren je da će nadležna tijela vrlo brzo riješiti slučaj do kraja, budući da 
raspolažu velikim brojem materijalnih dokaza. Još jednom je naglasio da je SIPA poduzela sve 
potrebno za rješavanje ovoga slučaja te da će iskustva do kojih su došli tijekom njegova rješavanja 
svakako biti korištena u budućim aktivnostima. 
Vinko Dumančić, ravnatelj Granične policija BiH, naveo je da je prethodni govornik iznio sve 
bitne aspekte kada je u pitanju pljačka u CARGO centru Aerodroma Sarajevo. On je osobno naložio  
istragu o ovome pitanju i u Graničnoj policiji BiH. Svakodnevno prolazi jedna ili više novčanih 
pošiljaka s mnogo većim iznosom od ovoga, a pripadnici GPBiH ne osiguravaju takve pošiljke. U 
konkretnom slučaju pošiljku je osiguravao MUP Zeničko-dobojskog kantona. Osim MUP-ova, 
pošiljke osiguravaju i odgovarajuće zaštitarske agencije. 
U vezi sa suspenzijama u Graničnoj policiji BiH, istaknuo je kako je u 2007. suspendirano 13 
službenika. Postoje dvojbe glede suspenzija službenika GP-a jer su rigoroznije odredbe o suspenziji 
kojima oni podliježu od odredaba kojima podliježu ostali državni službenici. Službenici GP-a 
suspendirani su od trenutka pokretanja istrage protiv njih, a ne podizanjem optužnice. U svim 
dosadašnjim slučajevima, GPBiH je sama vodila istragu protiv svojih službenika. Na kraju je naveo 
kako se trenutačno vodi istraga protiv još 30 službenika Granične policije. 
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Mirko Okolić kazao je da ova Informacija, ukoliko je označena kao tajna, nije za sve nazočne 
sjednici. Nedopustivo je sačinjavanje službene zabilješke o ovome slučaju kada još nema prave 
informacije. Drži da je o ovome slučaju trebalo ranije dostaviti cjelovitu informaciju koju je trebalo 
dopuniti i Ministarstvo sigurnosti.  
Jozo Križanović smatra da je Informacija predmet zanimanja Zajedničkog povjerenstva jer je ovaj 
događaj pobudio veliki interes medija. Izrazio je zadovoljstvo što se na temelju danih informacija 
može zaključiti da u ovaj slučaj kaznenog djela nisu umiješani pripadnici SIPA-e i GPBiH. No, 
istodobno se postavlja pitanje – jesu li onda pripadnici MUP-a Zeničko-dobojskog kantona.učinili 
propust iz nehaja.  
Ivo Miro Jović  istaknuo je kako se na temelju Informacije može zaključiti da nisu poštovane 
obveze i procedure u CARGO Centru. Može se i doznati da su sva prilazna vrata CARGO centru 
bila u potpunosti otvorena. Također je navedeno da tu uopće nije bilo pripadnika MUP-a Zeničko-
dobojskog kantona koji su trebali pratiti pošiljku. Stoga ga zanima je li, s obzirom na te činjenice, 
do sada itko odgovarao za to, odnosno jesu li predmetom istrage ljudi koji su učinili ove propuste? 
Šefik Džaferović sugerirao je poduzimanje svih nužnih koraka kako bi bilo koja osoba koja je 
sudjelovala u ovom kaznenom djelu snosila odgovornost. U BiH se svakodnevno događaju slični 
slučajevi i to je, nažalost, postala stalna pojava. Očito je postojanje praznina u našem sustavu. Stoga 
je od SIPA-e i GPBiH zatražio da institucijama vlasti daju konkretne prijedloge kako bi bili 
otklonjeni nedostatci i suzbijene ovakve svakodnevne kriminalne pojave. 
Drago Kalabić nije se složio s raspravom o Informaciji na današnjoj sjednici. Njemu je 
zadovoljstvo čuti da ima pomaka u istrazi, ali će članovi Zajedničkog povjerenstva dobiti godišnja 
izvješća o radu ovih institucija, o čemu će raspravljati kada za to dođe vrijeme. U svakom slučaju, 
zadovoljan je činjenicom što nema indicija o eventualnoj umiješanosti službenika ovih institucija u 
počinjavanju predmetnog kaznenog djela. 
Nakon završetku rasprave, Dragan Lukač odgovorio je na pitanja upućena SIPA-i od strane 
članova Povjerenstva. Istaknuo je kako je on koordinirao istragom o ovom slučaju te da je poduzeta 
istraga u tri smjera: otkrivanje organizatora i sudionika, transport novca koji obavlja banka i 
utvrđivanje odgovornosti sigurnosnog sustava na Međunarodnom aerodromu Sarajevo.  
Branko Zrno naveo je da Zajedničko povjerenstvo danas raspravlja o Informaciji o razbojništvu, 
čiji je podnositelj Ministarstvo sigurnosti BiH. Stoga je predložio Povjerenstvu da primi k znanju 
Informaciju u ovome obliku, a sva druga osjetljiva pitanja prepusti službi jer je jedina stručna za taj 
posao. U ovoj fazi istrage sigurno ima odgovornosti određenih osoba i mimo onih koje su 
prepoznate kao izravni sudionici, ali je o tome još rano govoriti u svrhu zaštite istrage. Sve se 
temeljito istražuje i SIPA će uskoro imati odgovore na sva ova pitanja. 
 
Zajedničko povjerenstvo potom je jednoglasno primilo k znanju Informaciju o razbojništvu u Cargo 
centru Aerodroma Sarajevo i suspenziji u Graničnoj policiji BiH. 
 
 
Ad-7. Aktivnosti Zajedničkog povjerenstva u vezi s IPAP-om u 2008. godini 
 
Dragica Hinić, tajnica Zajedničkog povjerenstva, izvijestila je članove da Povjerenstvo priprema 
jedan dio IPAP-a (Individulani partnerski akcijski plan za NATO) koji se odnosi na parlamentarni 
nadzor. Taj dio već je pripremljen i dostavaljen na razmatranje Povjerenstvu i Državnoj 
međuresornoj koordinacionoj komisiji za PFP i NATO. 
 
Zajedničko povjerenstvo je nakon kraće rasprave jednoglasno prihvatilo aktivnosti Povjerenstva u 
vezi s IPAP-om u 2008. 
 
Ad-8. Razmatranje pritužbe kapetana Avde Halkića 

Branko Zrno predložio je ne raspravljati o pritužbi kapetana Avde Halkića, jer Zajedničko 
povjerenstvo za obranu i sigurnost nije nadležno za njezino razmatranje, već je uputiti Zajedničkom 
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povjerenstvu za ljudska prava, prava djeteta, mlade, useljeništvo, izbjeglice, azil i etiku 
Parlamentarne skupštine BiH. Također, potrebno je podnositelju pritužbe, u naprijed navedenom 
smislu, uputiti odgovarajuću obavijest. 

Članovi Povjerenstva jednoglasno su prihvatili prijedlog Branka Zrne. 
 
 
Ad-9. Razmatranje Izvješća o radu Zajedničkog povjerenstva u 2007. godini 
 
Mirko Okolić izrazio je žaljenje što predloženo Izvješće nije šire, budući da je Zajedničko 
povjerenstvo imalo veliki broj aktivnosti u protekloj godini, te predložio dopunu postignutim 
konkretnim rezultatima u radu. 
 
Članovi Povjerenstva jednoglasno su prihvatili Izvješće o radu Zajedničkog povjerenstva u 2007. 
godini, s prijedlogom Mirka Okolića. 
 
 
Ad-10. Razmatranje Prijedloga radnog plana Zajedničkog povjerenstva za 2008. godinu 
 
Branko Zrno sugerirao je iz predloženog Plana izostaviti seminar za učenje njemačkog, odnosno 
engleskog jezika, koji će biti održan u Njemačkoj, s obzirom na njegovo trajanje. 
Dragica Hinić sugerirala je članovima Povjerenstva dopunu Izvješća razgovorom s 
novoimenovanim direktorom Misije OESS-a u BiH te dogovorenom prezentacijom rada 
Ombusmana za vojna pitanja SR Njemačke. 
Mirko Okolić sugerirao je da u rujnu ne treba planirati bitnije aktivnosti zbog sudjelovanja članova 
Povjerenstva u aktivnostima za lokalne izbore u BiH.  
Članovi Zajedničkog povjerenstva jednoglasno su prihvatili ovaj i ostale prijedloge izmjena i 
dopuna Radnog plana Zajedničkog povjerenstva za 2008. godinu. 
 
Ad-11. Tekuća pitanja: 
 

a) Poziv za nazočenje Konferenciji o temi: "Uloga parlamentarnih povjerenstava za 
vanjsku politiku i obranu u provođenju ciljeva i politike NATO-a", Skopje, 17. – 19. 2. 
2008. 

 
Kako je poziv za sudjelovanje na ovoj Konferenciji upućen predsjedateljima povjerenstava za 
obranu i sigurnost i vanjske poslove, članovi Zajedničkog povjerenstva odlučili su predložiti 
kolegijima domova PSBiH da na Konferenciju uputi Branka Zrnu. Također, predloženo je na ovu 
Konferenciju, zbog njezinog značaja u odnosu na idući samit NATO-a u Bukureštu, uputiti i 
Dragicu Hinić i Željka Grubešića, ukoliko troškove njihova smještaja osigura Misija OESS-a u 
BiH. 

 
b) Poziv Centra G. Marshall za tečaj učenja engleskog i njemačkog jezika "Program 

jezika sigurnosnih studija", 14. 4. – 9. 5. 2008. 
 
Kako je predviđeno usvojenom izmjenom Radnog plana za 2008. godinu, nitko iz Zajedničkog 
povjerenstva neće pohađati ovaj tečaj zbog njegova trajanja. 
 

c) Izvješće o sjednici fondacije GCSP, održane 30. 11. 2007. u Ženevi 
 

Povjerenstvo je jednoglasno prihvatilo Izvješće o sjednici fondacije GCSP, održane 30. 11. 2007. u 
Ženevi. 

. 
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d) Izvješće o posjetu 5. pješačkoj brigadi OSBiH i Zapovjedništvu logistike OSBiH – 17. 

12. 2007. 
 

Povjerenstvo je jednoglasno prihvatilo Izvješće o posjetu 5. pješačkoj brigadi OSBiH i 
Zapovjedništvu logistike OSBiH – 17. 12. 2007. 
 

e) Izvješće o posjetu Terenskom uredu Granične policije SJEVEROZAPAD – 
Gradiška/Bosanska Gradiška 

 
Povjerenstvo je jednoglasno prihvatilo Izvješće o posjetu Terenskom uredu Granične policije 
SJEVEROZAPAD – Gradiška/Bosanska Gradiška; 

 
f) Informacija o posjetu strukturama Civilne zaštite Općine Trebinje 

 
Povjerenstvo je, bez primjedaba, primilo k znanju Informaciju o posjetu strukturama Civilne zaštite 
Općine Trebinje. 
 

g) Informacija o Seminaru CSS-a o temi: "Europska sigurnosna i obrambena politika 
(ESDP) i Bosna i Hercegovina". 

 
Povjerenstvo je, bez primjedaba, primilo k znanju Informaciju o Seminaru CSS-a o temi: "Europska 
sigurnosna i obrambena politika (ESDP) i Bosna i Hercegovina". 
 
 
 
 
         Zapisnik sačinila                                                                             Predsjedatelj 
           Dragica Hinić                                                                      Zajedničkog povjerenstva 
                                                                                                                  Branko Zrno 
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